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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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VÁNOČNÍ SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci,

je tu advent… Období předcházející příchodu Ježíška je     

v letošním roce poznamenáno opětovně se zvyšujícími 

počty nakažených nemocí covid 19. Čísla dosahují dosud 

nevídaných výšek, a tak se i takový optimista jako já 

neubrání jisté skepsi…. Nicméně, slovo starosty nemá lidi 

děsit, a už vůbec ne vytvářet špatnou náladu. Dovolte mi 

tedy malé ohlédnutí za uplynulým rokem.

Rok 21 jsme zahájili obdobně, jako zřejmě zahájíme rok 

22, tedy v částečném omezení naší společnosti. Děti 

dlouho nechodily do školy ani do školky, což prvních pár 

dní jistě ocenily. Po čase však i největší odpůrci školní 

docházky pochopili, že lepší je to ve škole s kamarády než 

několik měsíců doma na online výuce. Pro rodiče pak bylo 

první pololetí online výuky tím pravým očistcem….                  

No snad můžeme říct, nikdy více!

I přes částečně uzavřenou ekonomiku jsme se v rámci 

naší MČ snažili dokončit rozpracované projekty. Mezi ty, 

které jsme dotáhli do zdárného konce patří rozšíření 

mateřské školky Čtyřlístek o jednu další třídu pro 25 dětí.              

I přes složitá jednání o reklamacích jsme se nakonec 

dohodli a školka má od září kapacitu téměř 140 dětí.

Základní škola prošla také zásadní obměnou. Již v roce 

2020 jsme zahájili přestavbu, která znamenala víceméně 

výstavbu zcela nové jedné poloviny budovy školy.                     

V zadání bylo maximální rozšíření o 4 třídy, kabinety                    

a venkovní třídu… Ani jsem netušil, co to pro nás, a hlavně 

zhotovitelskou firmu bude za výzvu! Od zpevnění 

základů, přes kompletní snesení střechy, zvýšení o jeden 

a půl patra až po výzvy, které se objevily až na samotné 

stavbě, neb otevřít více než 100 let starou střechu 

znamená jít do komplet neznámého prostředí.                        

S potěšením musím konstatovat, že to nejhorší máme                  

za sebou. Do 31. ledna by měla být škola uvnitř hotova, 

tak, aby ji mohli bez omezení využívat žáci k výuce. Vnější 

izolace a fasády pak musí počkat na lepší počasí. Obecně 

ale platí, že další školní rok bude již zcela bez řemeslníků. 

Doba, do které jsme se vydali rekonstruovat školu byla asi 

tou nejhorší možnou, a to pro všechny zúčastněné strany. 

Chtěl bych proto poděkovat všem klíčovým partnerům 

projektu. Jsou jimi vedení školy a učitelé. Jsou jimi také 

rodiče a žáci. V neposlední řadě naši úředníci, kteří spolu 

s dozorem stavby a projektantem pracovali na 110%, aby 

se stavba na škole zbytečně neprotahovala. Všem ještě 

jednou mnohokráte díky.

Novým fenoménem roku 21 se stal boj mezi podnikateli                     

z Technologického parku, který se z části přenesl                   

i do našich rezidenčních čtvrtí. Na řešení vzniklého 

problému spolupracujeme s řadou institucí. Jediné, co mě 

osobně mrzí je pomalost systému v odezvě na evidentní 

protiprávní jednání. I zde mám ale za to, že se blížíme do 

fáze, kdy je vidět světlo na konci tunelu.

Co přinese rok 22?

Předně to budou dlouho 

p ř i p ravované  p ro jek t y  

kultivace našich veřejných 

prostranství. V rámci centra 

městské části bychom chtěli 

zahájit revitalizaci středu 

obce. Na jejím konci bude 

hotové náměstí ,  kaple                   

a  r o z š í ř e n ý  p r o s t o r  

S o c i á l n í c h  s l u ž e b  

Běchovice. Opraveny by 

měly být přilehlé komunikace 

a zkvalitněna doprava v klidu. 

Nový povrch by měly získat přístupové trasy k železniční 

zastávce Běchovice střed vč. dvou mostků přes 

Běchovický potok.

V předjaří by měla být zahájena obnova tzv. Klánovické 

cesty, propojující nové parkoviště P+R s Klánovickým 

lesem (severně od železnice). Projekt si vybrali občané 

hlasováním v anketě v rámci přípravy participativního 

rozpočtu.

Nově nás čekají jednání s občany o budoucí podobě 

protihlukového valu u Pražského okruhu. Svou výškou 

může dosáhnout až 45metrů a jeho podoba může 

zahrnovat mnohé zajímavosti.

Stejný druh projednání bude zahrnovat příprava projektu 

tzv. Vysokorychlostních tratí. V dohledné době bychom 

měli být seznámeni s podrobnější podobou projektu, vč 

opatření pro snížení hlukové zátěže našich obyvatel, 

kompenzačních opatření a případných úskalí, která 

projekt v sobě může skrývat.

Jako jeden z posledních připravených projektů by mohla 

jít do realizace výměna povrchu a rozšíření cyklostezky 

směrem z Běchovic do Újezdu n. Lesy – podél trati.

Rok 2022 je tedy plný ambiciózních projektů, které se 

zřejmě v mnoha případech protáhnou (díky svému 

rozsahu) na dobu delší než 1 rok. I přes to, anebo možná 

právě proto se na rok 22 velmi těším. Světlo světa by mělo 

spatřit mnoho z připravovaného a já věřím, že většinu                 

z toho, co jsme ve spolupráci s magistrátem HMP               

i starosty okolních městských částí dovedli ke stavebnímu 

povolení přinese radost i většině z vás.

Milí přátelé, dovolte mi, abych vám popřál šťastné                     

a zdravé Vánoce. Do Nového roku pak přeji všem jen to 

dobré, hodně zdraví a optimismu. Cítím, že s rokem 2022 

odezní i přízrak jménem covid 19, a naše společnost se po 

dvou letech opět svobodně nadechne.

S přáním pohodových svátků,

Ondřej Martan,

váš starosta
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Úřad Městské části Praha – Běchovice 

oznamuje, že ve dnech 

 bude z provozních důvodů (ukončení účetního roku)

Děkujeme za pochopení.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

23. 12. – 31. 12. 2021

pro veřejnost uzavřen.

Městská část Praha - Běchovice 

Vám oznamuje, že 

Program jednání bude oznámen na úřední desce Úřadu MČ.

17. jednání Zastupitelstva 
Městské části Praha-Běchovice

proběhne ve středu

na ÚMČ Praha – Běchovice, 
Českobrodská 3, Praha 9.

15. prosince 2021 od 18 hodin 

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................

.........................................................................................

 

 @

Ve vnitřních prostorách úřadu 
platí povinnost nosit respirátor.



strana 5

ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Nádoby na jedlé oleje 
jsou umístěny na místech 

tříděného odpadu v ulicích:

 *   V Okálech
 *   Nad Nádražím
 *   Dolnopočernická
 *   Za Poštovskou zahradou
 *   Do Panenek
 *   Na Korunce

Michal Pivoňka
referent odboru ekonomiky a správy majetku
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Nové semafory na Českobrodské

V rámci rekonstrukce části ulice K Dubči v Kolodějích je                
na cca 3 týdny doplněna křižovatka Českobrodská x Do 
Panenek prozatímní světelnou signalizací. Jedná se                     
o experiment mající za cíl zjistit, zda by semafor dokázal 
zlepšit plynulost ranního provozu při připojování vozidel 
jedoucích od Koloděj. 
Pokud by se navržené řešení neosvědčilo, nebude dále 
využíváno. 
Oprava ulice K Dubči v Kolodějích by měla skončit v polovině 
prosince. Naší snahou je snížit její dopady a zároveň 
vyzkoušet řešení, která bychom za běžného provozu 
vyzkoušet nemohli.
Děkuji předem za trpělivost i za případné zpětné vazby                   
z ostrého provozu.

Ondřej Martan, 
starosta
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

NOVINKY MČ PRAHA - BĚCHOVICEOHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Kladení věnců dne 28. října 2021 

Dne 28.října jsme si připomněli v Běchovicích den vzniku 
samostatného Československa. Společně s panem 
starostou Ondřejem Martanem, radním Michalem Jiříkem               
a zastupitelem Miroslavem Säcklem jsme kladli věnce                   
u sochy TGM a také u památníku legionářů.

Petr Vich
místostarosta
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MŠ

„Dýňování“ v Mateřské škole Čtyřlístek

V naší mateřské škole proběhlo jedno podzimní odpoledne                  
na konci října „dýňování“ s rodiči. Rodiče si donesli dýni, kterou  
s dětmi vydlabali. Sešly se tu vydlabané dýně v podobě 
strašidel, kočiček a bubáků. Děti si dopoledne ozdobily 
zavařovací sklenice, do kterých s rodiči vložili svíčku. Zatímco 
rodiče dlabali dýně, děti si krátily čas vyráběním pavouků, 
strašidýlek, malováním ozdobných dýniček, které pro nás 
vytvořili rodiče. Ve třídách Delfínci a Berušky paní učitelky 
dětem připravily strašidelnou stezku po školce, která byla 
lemována strašidelnými dýněmi. Odpoledne bylo velmi 
příjemné, sešlo se mnoho nadšených rodičů a dětí, které si čas 
strávený ve školce zpříjemnili cukrovím, perníčky a dalšími 
dobrotami, které s dětmi upekli doma a donesli do školky. 

Dagmar Hlavová
zástupkyně ředitelky 

Nemocnice pro medvídky 
v Mateřské škole Čtyřlístek

Nemocnice pro medvídky je projekt vedený studenty medicíny, 
který pomáhá dětem hravou formou zbavit se strachu z lékaře                
a nemocničního prostředí.
Studentky medicíny nás ve školce navštívily 2.11.2021.
Děti si z domova přinesly svého oblíbeného plyšáka. Třídy tak 
zaplnili medvídci, zajíčci, koníčci… Studentky dětem představily 
plyšového medvěda, na kterém jim ukázaly, jaké orgány máme 
v těle a jakou mají funkci. Dále si děti mohly vyzkoušet stetoskop 
a poslechnout si tlukot srdce. Děti byly rozděleny na tři 
stanoviště. Na první stanoviště přišly děti se svým plyšákem a 
řekly, jaký zdravotní problém ho trápí. Na druhém stanovišti 
„probíhal“ rentgen. Děti viděly rentgeny rukou, nohou a měly 
poznávat, co je na snímku. Na třetím stanovišti si děti s pomocí 
studentky ošetřily svého plyšáka. 
Dopoledne plné otázek, odpovědí a nových poznatků nám velmi 
rychle uteklo. Všichni plyšáci se uzdravili, a ještě dostali spoustu 
rad, jak se starat o své zdraví. Děti byly plné zážitků a nadšeně 
vše vyprávěly rodičům.

Pavla Mrzenová
učitelka
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ZŠ

Vodní škola

Ve školním roce 2020/2021 se žáci 2. stupně ZŠ Běchovice 
účastnili projektu Vodní škola, který realizuje Ekocentrum 
Koniklec. V rámci projektu se žáci zúčastnili terénní exkurze, 
výukového programu a následně vybraná skupina žáků 
provedla audit spotřeby vody ve škole. Každý ročník se 
zaměřil na vodu z trochu jiného úhlu. Šesťáci zkoumali vodu 
ve světě, sedmáci vodu v krajině, osmáci vodu ve městě                
a deváťáci vodu v domácnosti. Žáci šestých tříd se dozvěděli, 
jak náročný je proces úpravy pitné vody a podívali se,                    
s jakými problémy týkajících se vody se potýkají jednotlivé 
státy světa. Sedmáci lovili v nedaleké Jalovce vodní 
bezobratlé, dozvěděli se o provázanosti organismů vodních 
ekosystémů a významu vody v krajině. Osmáci absolvovali 
exkurzi po Praze za dobrými i špatnými příklady hospodaření 
s dešťovou vodou a dozvěděli se více o významu vody                     
v městském prostředí. Také zkoumali zasakovací schopnost 
jednotlivých povrchů a význam zeleně ve městě. Deváťáci 
zjistili, jak probíhá čištění vody v čistírně odpadních vod                    
a navrhli možnosti šetření pitnou vodou a využití vody 
dešťové v domácnosti. 
Po absolvování terénní exkurze a výukového programu byli 
vybráni tři motivovaní žáci z každé třídy a společně utvořili 
„vodní tým“. Členové vodního týmu měli za úkol seznámit 
ostatní s tím, co se dozvěděli na výukových programech                  
a následně provést audit spotřeby vody ve škole. Na základě 
výsledků auditu každý tým naplánoval tři opatření, která by 
zlepšila hospodaření s vodou ve škole. Ze čtyř opatření se 
pak hlasováním celé školy vybrala dvě nejlepší, která byla 
realizována. Do ZŠ Běchovice byly zakoupeny čtyři nádrže 
na dešťovou vodu o celkovém objemu 4 000 l, k nimž bylo 
pořízeno čerpadlo, aby se dalo přečerpávat z jedné nádrže 
do druhé. Také bylo zakoupeno a nainstalováno několik 
perlátorů, které ušetří vodu při mytí rukou. 
Pokud byste chtěli vědět o projektu více, podívejte se na 
s t r á n k y  E k o c e n t r a  K o n i k l e c :  
www.ekocentrumkoniklec.cz/category/projekty/vodni-skola.
Projekt finančně podpořilo Hlavní město Praha. 

Tereza Soukupová
lektorka 
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KLUB NEPOSEDA

Co máme za sebou a co nás čeká?

Každý se někdy bojí. Děti i dospělí. Bojíme se toho, co by se 
nám mohlo stát, bojíme se neznámých zvuků, které jsou                 
v noci slyšet z vedlejší místnosti, bojíme se podezřelého stínu                
pod postelí. Někdy se bojíme dokonce i toho, že se budeme 
bát. 
My jsme se ale strachu v klubu Běcho postavili čelem                      
a podívali se mu zpříma do očí. 5. listopadu totiž u nás v klubu 
proběhla první běchovická přespávačka, a rovnou na téma 
Halloween. Zažili jsme dobrodružné hry venku se světýlky, 
povídali si  o strachu a o tom, čeho se bojíme. Četli si z knížky 
Neboj! zábavné historky o tom, kde se vlastně strach bere             
a jestli se bojí třeba žirafy nebo klíšťata. Před spaním si pustili 
film. Nakonec jsme zjistili, že v našem klubu v noci nestraší, 
takže všichni spali klidně a po sobotní snídani jsme se 
spokojeně rozešli domů.
Tím ale naše listopadová dobrodružství neskončila.                  
Ve středu 10. listopadu k nám přijeli pracovníci z Estonska, 
kteří se věnují mladými lidem v jejich hlavním městě Talinu. 
Chtěli totiž vidět náš klub a podívat se, co všechno v něm 
děláme. Ukázali jsme jim, jak vyrábíme žonglovací míčky              
z mouky a nafukovacích balonků, a oni nás na oplátku naučili 
spoustu žonglovacích triků. Většina z nás žonglovala úplně 
poprvé a některým se už během jednoho odpoledne podařilo 
dostat do vzduchu i tři míčky naráz a pak je zase chytit.
Zjistili jsme také, že v Estonsku mluví spousta lidí rusky. Díky 
tomu nám pracovníci na stáži docela rozuměli, a tak jsme je 
naučili česky pozdravit a počítat do pěti. Vyzkoušeli jsme si 
také naostro, jak umíme anglicky, a bylo fajn zjistit, že se 
angličtina hodí a že si dokážeme spoustu věcí říct.
A co nás čeká v prosinci? Můžeš si k nám jako vždycky přijít 
zahrát hry a ping pong, můžeš si u nás udělat úkoly nebo se 
zastavit na doučování, můžeš si zažonglovat nebo třeba 
zatancovat. Nezapomeň, že už máme otevřeno i v pondělí 
mezi 12.00-17.00. A protože se blíží Vánoce, můžeš se těšit                      
na běchovickou vánoční party ve čtvrtek 16. prosince 12.30-
17.00. 
A aby to nebylo ostatním líto, ve středu 15. prosince 13.00-
17.00 otevřeme klub i pro rodiny a všechny, kdo se k nám 
chtějí přijít podívat. Budeme vyrábět vánoční ozdoby                     
a přáníčka, takže jestli máš chuť ukázat klub rodičům, dát si               
s nimi turnaj v ping pongu nebo přijít s mladší ségrou nebo 
bráchou, je tohle ta nejlepší příležitost.
Těšíme se na tebe! 

Zuzanna Zelenková Bedřichová
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Vážení čtenáři,
předem tohoto příspěvku bych vám 
chtěla oznámit, že na konci prosince 
budu odcházet z pracovní pozice 
sociální pracovnice. I nadále se ale              
v organizaci budu čas od času 
objevovat, protože jinak by se mi velmi 
stýskalo. Věřím, že s mým nástupcem 

nebo nástupkyní si brzy vytvoříte dobrý kontakt a vše poběží 
ve vašem nejlepším zájmu. Telefonní číslo zůstává stejné, 
tedy 775 997 853. Než se vše usadí, můžete se také případně 
obrátit na pana ředitele Bc. Martina Stromského, DiS.                    
V organizaci jsem strávila nádherných 13 let, a to hlavně díky 
lidem, kteří tvoří společenství Sociálních služeb Běchovice – 
klientů, pracovníků, obyvatel Běchovic a všech příznivců. Do 
budoucna všem přeji zdraví a pevnou oporu a organizaci přeji 
stabilitu, podporu a správný vítr do plachet. 
Pokud byste se chtěli spojit přímo se mnou, tedy 
nepotřebovali byste řešit záležitosti týkající se služeb 
organizace a témat sociální práce, můžeme se domluvit 
individuálně. 
A co se u nás na sklonku podzimu dělo pěkného? V listopadu 
jsme se domluvili na návštěvě terapeutického koně skrze 
spolek Asistenční jednorožec. Návštěva koně Sagiho byla 
sponzorována z projektu Ježíškova vnoučata, od něhož 
máme také velkou dřevěnou společenskou hru. Kůň Sagi byl 
ke všem účastníkům velmi jemný, pokorný a klidný. Lidé si 
koně mohli pohladit a donést mu mrkev nebo jablko. Setkání 
s majestátným zvířetem vykouzlilo radostné emoce, 
vzpomínky a dojetí. Děkujeme paní Mgr. Veronice 
Volgemutové, která terapie se Sagim provádí a redaktorce              
z Českého rozhlasu, že o tom udělala reportáž.                            
Na společenských aktivitách klientky vyráběly například 
lojová krmítka pro ptáky a pilně připravovaly výrobky na akci 
městské části s názvem „Mikulášská besídka“. Máme radost, 
že účast na našich společných setkáních je hojná a že je tu 
legrace. 
S pozdravem a přáním všeho dobrého vám všem

Martina Rafačová,
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz

Děkuji MÚ Běchovice za blahopřání k narozeninám a paní Martině Vlkové za předání 
dárku.                                                                                                                                            

                                            Ivana Jílková

Děkuji MÚ Běchovice za milé blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu.
                                          

 Blanka Pešlová
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PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE
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KNIHOVNA

Milí čtenáři,

ač si to nikdo z nás nepřeje, opět se dostáváme do doby, kdy 
jsme více ohroženi nákazou a v jejím důsledku dotčeni 
omezeními, která se týkají i naší knihovny. V době, kdy píši 
tento příspěvek, platí stále základní opatření - omezení počtu 
návštěvníků na 8, povinná dezinfekce rukou u vstupu a  
povinná ochrana úst a nosu respirátorem nejméně typu 
FFP2.
Pokud vstoupí v platnost další nařízení, budeme se jimi řídit, 
pro konkrétní informace sledujte naše internetové stránky. 
Všem čtenářům, kteří nechtějí do knihovny přijít z důvodu 
obav z nákazy, nabízím rychlý výdej předem připravených 
knih oknem.  Několik čtenářek tuto formu využívá již od 
počátku první vlny epidemie.  Stačí si zavolat nebo napsat o 
konkrétní knihy a já vám je připravím a podám. Čtenáře 
nemocné, v karanténě nebo v izolaci prosím, aby si své 
výpůjčky prodloužili.

KULTURA - ohlédnutí
Ples městské části Praha - Běchovice 

se vydařil

Dne 20. 11. 2021 se konal ples naší městské části. Celý večer 
byl doprovázen skvělou kapelou Party Leaders. Hlavní 
hvězdou večera byl pan Zdeněk Izer, který rozesmál všechny 
přítomné. 
Opět jsme si mohli užít večer plný tance, pohody a zábavy. 
Ačkoliv to byl večer v rouškách, nikomu to snad na náladě 
neubralo.

Bilance právě končícího roku sebou nese i skutečnost, že 
chceme dokončit, co jsme započali a také splatit své závazky. 
Proto prosím všechny čtenáře, kteří mají delší dobu 
nevrácené výpůjčky, o jejich vrácení. Tato moje výzva má za 
cíl doputovat zejména k paní Petře Porubské a paní Nikole 
Matušíkové, které mají vypůjčené knihy několik let.
Poslední otevírací den v tomto roce bude úterý 21. prosince. 
O vánočních prázdninách bude zavřeno a knihovna se opět 
otevře  v úterý 4. ledna 2022. Výpůjčky, jejichž vracení spadá 
do tohoto období, budou automaticky prodlouženy do 13. 
ledna 2022.

Přeji vám všem klidné Vánoce a vše dobré do nového roku.

Hana Santolíková
knihovnice

Já osobně doufám, že se opět brzy uvidíme na nějaké naší 
kulturní akci a opět Běchovice budou žít.

Petr Vich
místostarosta
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KULTURA - ohlédnutí

Vítání občánků Běchovic

Dne 13. listopadu proběhlo tradiční vítání občánků, 
tentokráte ve společenském sále areálu Stará pošta. Pan 
starosta Ing. Ondřej Martan přivítal děti – nové občánky 
Běchovic – narozené v první polovině roku 2021, tzn. od 1.1. 
až do 30.6.2021. Jak jsme mohli vidět poslední roky se 
Běchovice rozrůstají, co se týká narozených dětí, snad 
mílovými kroky. Přestože venku nepanovalo příznivé počasí, 
sešlo se celkem 13 miminek z 15 pozvaných. Jak už je to                 
u nás v Běchovicích poslední dobou zvykem, tak s převahou 
zvítězili chlapci, v počtu 8 oproti 7 holčičkám. Všem rodičům 
si dovolujme ještě jednou popřát hodně štěstí, a hlavně 
zdraví pro jejich další společný život a těšíme se na další 
setkání na akcích pořádaných MČ.

Martina Vlková
Úřad MČ Praha – Běchovice

Seznam dětí

Leyla HUČKOVÁ

Natálie JANDUSOVÁ

Natálie MAREŠKOVÁ
Maya MEDJKOUNE

Barbora TRÁVNÍČKOVÁ
Elizabeth VALENTOVÁ
Olivia VEDRALOVÁ

Tadeáš JAHODA

Jan KUBEŠ

Kevin NERADNÝ
Jiří PYŠNA
Vojtěch ROUS

Jonáš ČERNOCH
Samuel KOSINA
Dominik LEBL
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KULTURA - ohlédnutí
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Lampionový průvod dne 17. 11. 2021
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Nejlepší podzim Běchovických sršňů 
měla mladší přípravka!

Za námi je konečně, po dlouhé pauze způsobené 
koronavirem, dohraná podzimní část soutěžní sezóny. Sršni 
všech věkových kategorií předváděli během ostrých utkání 
své umění a nikdo nezklamal! 
Radosti z dobrých výsledků i radosti z pěkného fotbalu bylo 
požehnaně! Prim letos na podzim hrála naše mladší 
přípravka. Dlouho se zdálo, že soutěží projde bez prohry, 
nakonec se to ale nepovedlo.
 I tak, pouhé dvě porážky stojí za velkou gratulaci! Tři prohry 
zaznamenala starší přípravka, mladší žáci drží po podzimu                
v tabulce slušné 8 místo, stejně jako náš starší dorost. 
S prosincem přichází čas halových turnajů v běchovické 
tělocvičně, které s takovou radostí pořádáme!  
na programu školička a mladší přípravka, 12.12. starší 
přípravka a 18.12. znovu školička a mladší přípravka. Turnaje 
budou pokračovat i v novém roce.

Několik posledních soutěžních výsledků:
 
MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Slavoj Vyšehrad : Běchovičtí sršni - 15:10
Běchovičtí sršni : Viktorka Žižkov - 19:6
 
STARŠÍ PŘÍPRAVKA
Běchovičtí sršni : Tempo Praha - 16:13
TJ Kyje : Běchovičtí sršni - 4:12
 
MLADŠÍ ŽÁCI
Sokol Kolovraty : Běchovičtí sršni - 6:2 
Čechie Dubeč: Běchovičtí sršni - 6:1
 
STARŠÍ DOROST
Běchovičtí sršni : Čechie Uhříněves - 0:0
TJ Březiněves : Běchovičtí sršni - 5:2
 
Běchovičtí sršní přejí všem příjemné vánoční svátky                      
a úspěšný příští rok. A hlavně pevné zdraví! 

P.S. Stále platí naše pozvání! Každý, kdo si chce zahrát za 
Běchovické sršně, má šanci. 

Rodiče nových Sršňů najdou potřebné kontakty na našich 
stránkách  v sekci NÁBOR.

Alan Hejma

11.12.2021 je

www.bechovictisrsni.cz
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Halloween bez bruslí

Akce proběhla 28.10. v Areálu na Korunce od 10 do 12 hodin 
a moc jsme si jí  všichni užili. 
Své nádherné výtvory si děti odnesly domů na výzdobu. Fotil 
Tomáš Lorenc.

Iva Kafková

Příjemné prožití svátků 
vánočních a vše nejlepší 

do nového roku 2022 
přeje 

oddíl kolečkového 
bruslení
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4. ročník Dětského leteckého dnu 
v Běchovicích

Dne 19.9.2021 proběhl na běchovickém letišti již 4. ročník 
Dětského leteckého dne (DLD). Nejdříve bych rád nastínil, co 
vzniku této tradice předcházelo. Rozhodující měrou se o ni 
zasloužil spoluzakladatel a předseda klubu RC letiště 
Běchovice Jirka Holeček. Už při vzniku klubu v roce 2015 
zdůrazňoval, že vybudování letiště, kde bychom uspokojovali 
svoji touhu po ovládání létajících strojů, by mělo být jen 
jedním z našich cílů. Tím druhým, neméně důležitým, je 
získání a vychování mladých adeptů modelaření z řad dětí. 
Takže jsme postupně vyhlásili válku o mladou generaci všem 
těm internetům, laserovým střílečkám, přechytralým 
telefonům a fast-foodům.
První vyhranou bitvou bylo založení modelářského kroužku  
a získání potřebných prostor pro jeho činnost. Pod vedením 
tří instruktorů se začalo 10 chlapců ve věku 10-14 let učit, jak 
si model postavit a jak s ním létat. Takže se brzy na letišti 
objevili s vlastnoručně vyrobenými házedly a větroni 
kategorie A3. Přivítali bychom i dívky a genderově to vyvážili, 
ale to se ukazuje jako opravdu velký ořech. Toto malé 
vítězství nás povzbudilo a předseda zavelel k ofenzívě. 
Partizánskou činnost v dílně je nutné zviditelnit a do našeho 
spravedlivého boje zapojit masy. Jedině tak lze válku vyhrát. 
Proto padlo rozhodnutí, že se s kluky přestaneme schovávat 
v dílně a předvedeme širokému okolí, že letecké modelářství 
v Běchovicích žije a má své pokračovatele. A tak byl v červnu 
2018 uspořádán 1. ročník DLD s důrazem na zapojení dětí.            
A to jak z řad našeho kroužku, tak i z řad příchozích. Byly 
připraveny jednoduché papírové modely k okamžitému 
slepení a zalétání, RC simulátor s velkoplošnou obrazovkou, 
RC škola a spousta letových ukázek, jak od našich členů, tak 
pozvaných hostů. Naši mladí adepti předvedli své modely, 
řada mladých i starších diváků si vyzkoušela přímé ovládání 
modelů v RC škole a objevili se dotazy přítomných rodičů            
na možné zapojení svých ratolestí do kroužku. Plni 
optimismu jsme přemýšleli co dál, jak postoupit o další stupeň 
ke zlaté. Rozhodli jsme se využít strategického umístění dílny 
cca 1 km od letiště a uspořádat letní příměstský tábor. 
Kroužek je fajn, ale jen 1x týdně. Tábor má daleko větší efekt 
a intenzívní, několikadenní soustředění zlepšuje nejen 
stavitelské schopnosti, ale hlavně ty pilotní, na které jsme se 
chtěli zaměřit především. Za vznik této tradice vděčíme Pavlu 
Jahnovi, který tábor inicioval a díky němu proběhl v tomto 
roce již potřetí. Velký dík patří i úspěšné české firmě RC 
Factory, která poskytla ARF modely pro začátečníky a RC 
vybavení za zvýhodněné ceny. Vzájemná spolupráce 
pokračuje i nadále a firma je hrdým sponzorem DLD.
A teď zpět k aktuálnímu ročníku. Ráno bylo chladnější, vítr 
pofukoval po dráze a již v 7 hodin přijížděli první účastníci                
a organizátoři akce. Pro případnou nepřízeň počasí byl 
postaven stan, proběhla registrace, brífink pilotů a s úderem 
9. hodiny byl program zahájen. O to se postaralo kvarteto                
z rodiny Váňových – táta Jirka, 15letý Tomáš, 14letý Lukáš a 
nejmladší Martin, kterému je 11 let. Jejich Flying circus of the 
First World War z EPP přenesl diváky do dob počátků letectví. 
Síly byly vyrovnané, dvě německá letadla proti dvěma 
spojeneckým. Všichni tři kluci jsou šikovní univerzální piloti, 
ovládají jak větroně, tak akrobatické modely a Tomáš je navíc 
spolehlivým vlekařem. Zde platí, že jablko, tedy tři jablka 
nepadla daleko od stromu. Jirka může být na své otcovské 
působení patřičně hrdý.
V 10 hodin proběhl, stejně jako v předešlých ročnících, 
hromadný start všech přítomných mladých pilotů.                        
Ve vzduchu v tu dobu bylo cca 15 modelů převážně z EPP. 
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Pilotovali je členové našeho kroužku, účastníci tábora i 
ratolesti pozvaných kolegů ze spřátelených blízkých letišť. 
Následovala možnost sólo letů, kterou většina využila. 
Nováčci chtěli předvést hlavně rodičům, co se naučili v létě 
na táboře. Starší pak ukázali, že už létají nějaký ten pátek               
a mají opravdu natrénováno. Matěj Smažík (15 let) je 
začínajícím a opravdu nadějným 3D akrobatem a se svým 
Jakem 55 o rozpětí 1,85 metru předvedl velmi solidní sestavu 
akrobatických obratů. Velkým příslibem do budoucna je i jeho 
chuť po čase poměřit své schopnosti s jinými na juniorských 
soutěžích. Bravo Matěji!! Rádi jsme tě v klubu přivítali. Filip 
Kučera a Matěj Svatoš, vnuci dalšího našeho člena Vaška 
Sládečka zvolili společný let. Diváci se zatajeným dechem 
sledovali, s jakou jistotou řídili samokřídla Killit, která 
proháněli po obloze rychlostí okolo 200 km/h. Dan Uman (9 
let), který začal létat před rokem, předvedl svého získané 
dovednosti s akrobatickým modelem Revolto.
Jedněmi z hlavních bodů programu byly stejně jako                     
v předešlém ročníku soutěže mladých pilotů. Jednou byla 
Přesnost přistání. Hned po prvních soutěžních pokusech se 
ukázalo, že jsme kluky podcenili a plocha 4x4 metry byla 
příliš velká, i když přistání komplikoval vítr. V prvním kole 
uspěli všichni, a tak muselo dojít k podstatnému zmenšení                
a zpřísnění hodnocení. Do prostoru musel přistát úplně celý 
model, ne pouze část, jak bylo stanoveno původně. Bylo 
zábavné sledovat urputnou snahu o co nejpřesnější umístění 
a nesnadný boj s větrem. 
Druhou a hlavní soutěží byl závod kolem pylonů, který byl 
vypsán ve dvou kategoriích. První byla kategorie Step One 
RC Factory pro začínající piloty, druhá Unlimited                        
pro libovolné EPP modely. Obě kategorie se letěly na 5 kol 
okolo dvou pylonů vzdálených cca 20 metrů. Současně létali 
2 nebo 3 piloti. Hlavním rozhodčím nebyl nikdo jiný než Jan 
Sedláček ml, mistr světa kategorie F3D. Zde už šlo do tuhého 
a každá malá chyba vzdalovala pilota od pomyslných stupňů 
vítězů. A že bylo o co soutěžit, pro vítěze obou kategorií 
věnovala firma RC Factory stavebnice. V kategorii Unlimited 
navíc čekali na své budoucí majitele poháry, jako upomínka 
na toto klání. Z vítězství se nakonec radovali: 1. místo Filip 
Kučera, 2. místo Matěj Svatoš, 3. místo Dan Uman. 
Blahopřejeme.
Z hostujících mladých pilotů všechny přihlížející zaujal teprve 
13letý Sebastian Felt z MK Sedlčany. Když přijel na loňský 
ročník, spadla mnohým do slova a do písmene brada z toho 
co jako 12 tehdy předvedl. S odstupem roku je možné 
konstatovat další kvalitativní posun. Myslím, že kdo viděl 
Sebastiánovo soustředění a naprosto precizní pilotáž, musí 
souhlasit, že jeho vystoupení patřilo do TOP výkonům tohoto 
ročníku DLD.
Zmíněná vystoupení dětských pilotů se střídala s ukázkami 
pilotáže nás, již odrostlých. Svoji špičkovou 3D akrobacii                 
s obří Extrou předvedl Jan Špatný. Z jiného soudku byla 
extrémní akrobacie v podání Tomáše Erlicha s vrtulníkem 
TRON. S lehkou nadsázkou to bylo možné označit jako 
naprostou divočinu na hranici fyzikálních zákonů.                       
Za synchronizovaným letem dvou MIGů-17 bylo mnoho 
hodin pečlivého nácviku dua Pavel Kurka a Jan Svěrák. 
Vedle pilotní souhry zaujala diváky i hezká imitace spalování 
v motorové komoře pomocí LED diod. Krásné makety byly              
z dílen Jiřího Brandta – Cesna 337G Super Skymaster, Karla 
Vodešila – Polikarpov-2 a Václava Janka –Sikorsky S39 
žirafa. Všechna zmíněná divácky atraktivní vystoupení dala 
mladým pilotům možnost se seznámit z různými kategorie 
modelů, vyzpovídat své starší kolegy a možná si i najít svoje 
budoucí modelářské zaměření. Někteří budou možná 
větroňáři, další vyznavači akrobacie a třeba v ten den někdo 
zahořel pro makety.

Pokračování na str. 17
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Pokračování ze str. 16

Všichni, co podobné akce organizují, dobře vědí, že to stojí 
nemálo času, a ještě více úsilí. Když jsme se na konci dne 
ohlédli, konstatovali jsme, že to opravdu stálo za to. Pokud se 
podíváte na přiložené fotografie, musíte se mnou souhlasit, 
že to byl pro děti skvěle strávený čas. Takže nashledanou na 
5. ročníku DLD v roce 2022.

Vedle sponzorů chci na závěr poděkovat našemu starostovi 
ÚMČ Praha – Běchovice panu Ondřejovi Martanovi a 
běchovickým hasičům  za podporu a pomoc při zajišťování  
celé akce. 

Petr Stávek
RC letiště Běchovice

Mladí piloti se svými modely Step One

Sourozenci Bláhovi 
startují k bratrovražednému souboji kolem pylonů

Brífink před soutěží kolem pylonů vedl Jan Sedláček ml.

: Vítězové kategorie Unlimited kolem pylonů
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ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/4 A4

Cena 960,- Kč (včetně DPH)
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RADY A TIPY

Vánoční čas

ADVENT
Adventus = přicházející. Od tohoto latinského výrazu je 
odvozen název předvánočního období zvaného advent. 
Doba čtyř týdnů před Vánocemi, která představuje období 
čekání na příchod narození Božího syna Ježíše Krista.               
Pro středoevropské země se současně pojí s obdobím 
začínající zimy. K počátku adventu patří jeden zvyk – 
zažíhání adventního věnce. Adventní věnec má čtyři svíce, 
každá představuje jednu neděli do Štědrého dne.Každou 
neděli se rozsvěcí další a další svíčka, až o poslední adventní 
neděli zazáří všechny. Tento krásný symbol má svou 
doloženou historii začínající v 18. století v Německu.

SV. BARBORA
Svátek sv. Barbory je 4. prosince. V tento den si domů 
neseme „Barborku“, větvičku třešně, která ve vodě do Vánoc 
vykvete. Dříve se věřilo, že pokud větvička rozkvete, bude              
v domě svatba. Děvčata je proto pečlivě opatrovala vložené 
do vody, schovala je obvykle do chléva, kde byla nejstálejší 
teplota. Navíc je postřikovala vodou nabranou do úst, aby 
účinek byl zcela osobní a voda měla správnou teplotu. Pokud 
větvička vykvetla, dívka měla v následujícím roce naději              
na svatbu.

MIKULÁŠ
Svátek sv. Mikuláše je 6. prosince. Mikuláš se narodil roku 
280 v Řeckém Patrasu a zemřel okolo roku 342. Byl 
biskupem v Myře v Lýkii na jihozápadě Malé Asie. Den jeho 
smrti, 6. prosinec, se stal oslavovaným svátkem, který slaví 
děti i dospělí. Mikuláš byl v legendách jako přítel dětí, 
ochránce manželů, patron námořníků a vězňů. Mikuláše                
na jeho pouti k dětem doprovázejí andělé a čert. Mikuláš děti 
obchází a obdarovává den předem – 5. prosince. Tento 
svátek patří k vrcholům adventních zvyků. U nás má Mikuláš 
podobu dobrosrdečného patrona, který je dodnes 
zobrazován jako stařec s bílým plnovousem. Doprovází ho – 
anděl (zosobnění dobra) a čert (démon zla). Mikuláš je díky 
legendám oblečen jako skutečný biskup s berlou v ruce. 

VÁNOCE
Vánoce jsou jedny z hlavních svátků v roce, které slaví 
mnohé národy. Jsou umístěny do zimního období. Podle 
křesťanského náboženství jsou to svátky narození Ježíše 
Krista – 24. prosince.
Jak vzniklo slovo „vánoce“?
Toto slovo žije už do pradávna. Je vlastně zkomoleninou. 
Naši předkové slavívali slunovrat od 21. prosince do Nového 
roku – tedy 12 svátečních dnů – to byly kdysi symboly 12 
příštích měsíců. Svátkům zimního slunovratu se říkalo „čas            
o 12 nocích“, později „dvanáctnoce“, „dvánnoce“ a nakonec
„vánoce“.

ŠTĚDRÝ DEN
Patří k nejvýznamnějším dnům v roce. S Vánocemi se 
kloubily i pradávné zvyky, spojené s věštěním budoucnosti. 
Hlavním bodem tohoto slavnostního dne byla večeře.
Štědrovečerní večeře
Dříve se na štědrovečerním stole objevovala jídla symbolická 
– houby, hrách, jáhly, vánočka. Ryby dříve jedli jen v jižních 
Čechách a odtud se teprve rozšířily do ostatních krajů.                
Za starých časů, kdy nebyla čokoláda a jižní ovoce, podávalo 
se domácí ovoce, jídla s medem – doma pečené oplatky 
slepené medem, krupice s medem. K večeři se mohlo 
zasednout, až když ponocný zatroubil na pastýřský roh 

pěknou koledu. Na Valašsku se začalo večeřet, až když               
na nebi vyšla první hvězda. Na Štědrý den se myslelo                  
i na dobytek, drůbež, psa i kočku. V tento vánoční den prý 
zvířata rozumí lidské řeči a stěžují si na špatné zacházení. 
Proto i dnes někteří lidé věší pro zvířátka v lese na stromy 
jablka, mrkve, oříšky.. Dnes – rybí polévka, smažená ryba              
a bramborový salát. Vánočka – poprvé se o ní dozvídáme              
od Petra Chelčického pod názvem „calta“. Její původní 
chlebový tvar byl hněten na „húsky“, „štědrovnice“, 
„pletence“, „vrkoče“ a zejména „vánočky“ napodobující dítě  
v peřince. Největší vánočku upekli v roce 1867 v Krásné Lípě 
u Rumburka. Vážila 4 metráky. Spotřebovalo se na ni 2 
metráky mouky, 4 kg droždí, 4 kg hrozinek, 35 kg cukru, 300 
ks vajec a různá voňavá koření.

SYMBOLY VÁNOC
Nyní je symbolem vánoc stromeček, ale dříve to byly jesličky 
nebo také říkáme betlém. Lidé si jesličky vyráběli ze dřeva,            
z hlíny, vosku, ze sádry, malovali je na dřevo i na papír. Vždy 
ale představovaly ten známý výjev svaté rodiny s děťátkem             
v chlévě, v pozadí město Betlém a zářící kometa. 
Mezi nejkrásnější betlémy svého druhu patří vyřezávaný 
třebechovický betlém ve východních Čechách se 400 
pohyblivými figurkami. Vznikl na přelomu 19. a 20. století.             
Ve francouzském městě (Les Baux) zase mají zvláštní živý 
betlém. Lidé představují Josefa a Marii, živé děťátko hraje 
Ježíška, ostatní andělíčky a další postavy. Jezdí sem                     
z mnoha míst lidé, aby se podívali na hezký živý betlém.
Tradici jesliček začala vytlačovat tradice nová – vánoční 
stromeček. Zvyk zdobit vánoční stromeček k nám přišel 
někdy v pol. 19. století z německých měst. Dnes si                       
bez vonícího stromku vánoce nedovedeme představit.
Vánoční dárky
V české vánoční tradici v představách dětí naděluje malý 
Ježíšek, tajně. V průběhu Štědrého dne či večera obvykle 
přinese nejen dárky, ale i ozdobený vánoční stromek. 
Zvoněním pak oznámí nadílku. Rozšíření vánočních darů 
dětem na našem území a jejich spojení s představou 
božského dítěte Ježíška souvisí zřejmě s německým vlivem.
Prvním písemně doloženým dárkem v Čechách je modlitební 
kniha, kterou králi Jiřímu z Poděbrad věnovala na Štědrý den 
roku 1466 jeho druhá manželka Johana z Rožmitálu.
Vánoční pohlednice
První vánoční přání se objevilo v roce 1841 ve skotském 
Edinburgu. 
Koledy
Koleda je píseň, ale i dar, který koledník dostává. V koledách 
se vzpomíná na narození Ježíška, ale také se v nich vyslovují 
přání všeho dobrého v nastávajícím roce. Koledovat se 
chodilo na druhý svátek vánoční – na Štěpána (26. prosince). 
První zprávy o koledách a jejich názvy v Čechách pocházejí  
z roku 1462.
Jmelí
Jmelí je symbolem štěstí v novém roce. Roste v korunách 
stromů. Lidé si ho doma zavěšují ke stropu, aby pod ním 
mohli procházet nebo se líbat. 

Šárka Hudečková
S využitím internetu



Veselé Vánoce 

a šťastný nový rok 2022  

přeje

Městská část Praha - Běchovice 
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